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کنترل مسافران در زمان ورود به کردستان
سپهرغرب، گروه خبر: استاندار کردستان گفت: از 
با استقرار تیم های پزشکی در ورودی  21 اسفندماه 
و خروجی های این اســتان، مســافرانی که از دیگر 
استان ها وارد کردستان شــوند کنترل و در صورت 

مشکوک بودن به بیماری کرونا، قرنطینه می شوند.
بهمن مرادنیا روز گذشــته با بیان اینکه سفر به استان 
در تعطیلات نوروزی ممنوع اســت و فقط کردستانی های 
مقیم دیگر شهرها اجازه ورود دارند، اظهار کرد: بسیاری از 
شهروندان در فضای مجازی خواستار قرنطینه شهر هستند 
درحالی که این مســئله به ســادگی امکان پذیر نیست و در 

هیچ نقطه ای از کشور شاهد قرنطینه نبوده ایم.
وی بســتن ورودی ها و خروجی ها را موجب در مضیقه 
قرار گرفتن مردم دانست و تصریح کرد: با حساسیت تمام، 
کنترل مناطق مختلف در حال انجام اســت تا از گسترش 

بیماری پیشگیری شود.
مرادنیا به شرایط ویژه سقز در ابتلا به کرونا اشاره کرد و 
افزود: در این شهرستان شرایط ویژه خواهیم داشت و بازار 
بزرگ این شهر امروز تعطیل شد و از فردا بانک ها و بخشی 
از ادارت دولتی به دلیل حاد شــدن شرایط به احتمال زیاد 

تعطیل خواهد شد.
اســتاندار کردســتان بــا توصیه بــه ســاکنان دیگر 
شهرســتان های اســتان برای توجه جدی به مسئله ماندن 
در خانه و رعایت بهداشت فردی، یادآوری کرد: کانون های 
تهدید و شــیوع بیمــاری و نیز نقــاط تهدیدآمیز در حال 
جمع آوری اســت و مردم می توانند با همــکاری خود این 

نقاط را معرفی کنند تا زودتر تعطیل شوند.
مرادنیا به جمع آوری وانت های سیار عرضه قلیان و مواد 
خوراکی در میدان گاز ســنندج اشاره کرد و ادامه داد: در 

صورتی که دست فروشان هم به منبع شیوع بیماری تبدیل 
شــوند از فعالیت آن ها نیز جلوگیری می شــود، البته تمام 
سعی ما بر این است تا زندگی روزمره مردم تعطیل نشود و 

در کنار آن سلامت شهروندان با خطر مواجه نشود.
وی به شــلوغی و ازدحام مردم در نقاط حاشیه نشــین 
برخی شهرها اشــاره و تأکید کرد: بسته های بهداشتی در 
این مناطق توزیع شده و مردم باید همکاری ویژه ای داشته 

باشند تا این بیماری هرچه زودتر مهار و کنترل شود.
اســتاندار کردســتان از شهروندان خواســت با رعایت 
بهداشــت و پایبنــدی بــه اصــل خودمراقبتــی، از تردد 
غیرضــروری در شــهر پرهیز کــرده و در تجمعات فضای 

سربسته کمتر و یا اصلًا حضور پیدا نکنند.
مرادنیــا از کادر درمــان اســتان هــم کــه جانانــه و 
مردانــه با بیمــاری مبارزه و برای ســلامت بیماران تلاش 
می کنند، قدردانی کرد و گفــت: کمترین کار در برابر این 
ازخودگذشــتگی عمل به توصیه های بهداشــتی و پزشکی 

است.

ویروس کرونا با نام رســمی کوویــد 19 از اوایل دی ماه 
در ووهان واقع در اســتان هوبی چین پدیدار شد و تاکنون 
علاوه بر 109 کشور جهان تمامی قاره ها را تحت تأثیر قرار 

داده و 110 هزار و 416 نفر را مبتلا کرده است.
ایران نیز از ویروس کرونا در امان نماند و نخستین مورد 
بیماری 30 بهمن ماه در قم شناســایی شد و هم اکنون پس 
از 20 روز، تعداد مبتلایان در کشــور به هفت هزار و 161 
نفر افزایش یافته اســت که تاکنون دو هــزار و 391 بیمار 
بهبود یافته و ترخیص شــده اند و 137 نیز جان خود را از 

دست داده اند.
در این مدت مجموع مراجعه کنندگان به بیمارستان های 
کردســتان نیز 340 نفر بود که 125 نفر از آنان بســتری 
هستند و بر اســاس آخرین نتایج آزمایشگاهی ابتلای 66 

نفر از این افراد به بیماری کووید 19 مثبت است.
افراد مبتلا در بیمارســتان های 9 شهرستان این استان 
بســتری هستند که شامل 29 نفر در سقز، 11 نفر در بانه، 
10 نفر در ســنندج، هفت نفر در قروه، دو نفر در کامیاران، 
دو نفــر در بیجار، دو نفر در مریــوان، دو نفر در دهگلان و 

یک نفر در دیواندره است.
تاکنون پنج بیمار کردستانی بر اثر ابتلا به بیماری کرونا 
جان خود را از دست داده اند که از این تعداد چهار بیمار در 

سقز و یک بیمار مربوط به مریوان است.
کرونا، ویروســی است که گستردگی شــیوع آن بسیار 
وســیع اســت و ازجمله راه های انتقال آن عطسه و سرفه 
و دســت دادن و روبوسی است؛ پزشــکان توصیه می کنند 
علاوه بر پرهیز از دســت دادن و روبوسی و عدم حضور در 
مراکز عمومی، در زمان عطسه حتماً جلوی بینی خود را با 
دستمال بگیرند و و یا برای مهار آن از آرنج استفاده کنند.

پنجرهاستانها

استاندار ایلام خبر داد:
راه اندازی بیمارستان صحرایی

سپهرغرب، گروه خبر: استاندار ایلام گفت: با توجه 
به شــیوع ویروس کرونا و احتمال افزایش مبتلایان، 
بیمارســتان صحرایی با تمام امکانات و تجهیزات از 

امروز آغاز به کار می کند.
قاسم سلیمانی دشــتکی روز گذشته در ســتاد استانی 
مبارزه با کرونا، اظهار کرد: با توجه به شــیوع ویروس کرونا 
و احتمــال افزایش مبتلایان، بیمارســتان صحرایی با تمام 
امکانات و تجهیــزات از امروز آغاز به کار می کند؛ همچنین 
با همکاری اداره ورزش و جوانان و دانشــگاه علوم پزشــکی 
ایلام دو سالن در مجموعه ورزشی غدیر ایلام برای مردان و 
زنان به منظور احتیاط بیشــتر برای بیماران کرونایی تجهیز 

می شود.
وی افزود: برای افرادی که بهبود می یابند و دروه نقاهت 
را می گذرانند بایــد مراکزی با عنوان نقاهتــگاه راه اندازی 
می شــود تا این افراد پس از بازگشــت بــه خانه در صورت 
رعایــت نکردن توصیه ها این بیمــاری را به دیگران منتقل 

نکنند.
استاندار ایلام یادآوری کرد: فرمانداری ها موظف هستند 
چنین مکان هایــی را برای احتیاط بیشــتر و مقابله با این 

بیماری راه اندازی کنند.
سلیمانی دشــتکی تأکید کرد: مردم به شــایعه ها توجه 
نکنند، تنها منبع اطلاع رســانی در خصوص آمار و مســائل 

مربوط به کرونا دانشگاه علوم پزشکی است.
     بازدیــد مســؤولان از مبتلایــان کرونا در 

بیمارستان مصطفی خمینی ممنوع شد
رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی ایلام نیز در این نشست، 
گفت: بــرای رفاه حــال و بهبود وضعیت روحــی و روانی 
مبتلایان به کرونا در اســتان، بازدید از بیمارستان مصطفی 

خمینی ممنوع شد.
محمد کریمیان اظهار کرد: هم اکنون تعداد مبتلایان به 
بیماری کرونا در ایلام 31 نفر، تعداد فوتی ها چهار نفر و 20 

نفر نیز بهبود یافته اند و 49 نفر نیز بستری هستند.
وی با بیان اینکه انتشــار این ویــروس در ایلام در حال 
افزایش اســت، افزود: آمار افراد مشــکوک و مثبت، افزایش 
می یابــد و از مردم تقاضــا داریم از تجمــع، دورهمی ها و 

ترددهای غیرضروری بپرهیزند.
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی ایلام خطرنشان کرد: اگر 
تعــداد بیماران مبتلا بــه کرونا در اســتان افزایش یابد، با 
دستور و مساعدت اســتاندار، علاوه بر بیمارستان مصطفی 
خمینی، اقدام به راه اندازی بیمارســتان صحرایی در محل 

آشیانه بالگرد می شود.
کریمیــان یــادآوری کرد: بــرای جلوگیری از انتشــار 
بیشــتر بیماری کرونا در استان باید از کشتارهای غیرمجاز 
جلوگیری شــود و از واردات گوشــت و مرغ از استان هایی 

نظیر قم ممانعت به عمل آید.
جمیل صادقی فر، معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
ایلام نیز گفت: وضعیت تجمع مردم در بانک ها برای شیوع 
بیماری کرونا در اســتان نگران کننده است، تا جایی که در 
کشور پس از دانشگاه علوم پزشکی، بانک ها بیشترین فوتی 
کرونا را در کشور به خود اختصاص داده اند که در این زمینه 

نیازمند اتخاذ تصمیمات لازم در استان هستیم.
وی اذعان کــرد: توزیع تمام اقلام بهداشــتی ازجمله 
ماســک، ضدعفونی کننده و دستکش در استان بر اساس 
پروتکل است و ماســک N95 فقط مخصوص بیمارستان 

است. شهید مصطفی خمینی 

خبــر حاشیه پررنگ تر از متن »کوچکه ره ش« سنندج
وعده های بی عمل برخی مسئولان

ســپهرغرب، گروه خبر: ساخت و ساز در 
»کوچکه  ره ش« سنندج این روزها در فضای 
مجازی پررنگ است، موضوعی که هر کدام از 
خود  نفع  به  نوعی  به  ذی مدخل  دستگاه های 
کم کاری ها  تمامی  ظاهرا  اما  می کنند،  روایت 
و مشــکلات این قضیه به راه و شهرســازی 

برمی گردد...
شــهر ســنندج، از نظر طبیعی محصــور بین 
تپه هایی در یک جام فضائی قرار گرفته ، طوری که 
کوه ها و تپه های )آبیدر، کوچکه ره ش و توس نوذر( 
که ادامه سلســله جبال زاگرس هستند در اطراف 
این شــهر کشیده شده اند تپه هایی که در پاره ای از 
نقاط از جمله جنوب غربی و شــمال شرقی رشد و 

گسترش شهر را محدود کرده اند.
بخش هــای زیادی از شــهر ســنندج بر روی 
تپه هایی واقع شــده اســت تا جایکه این شهر را از 
دیرباز به عنوان شــهر هزار تپه می شناســند، کوه 
کوچکی به نام )کوچکه ره ش( در طرف شرق شهر 
ســنندج قرار دارد کوهی که به دلیل سیاه بودن و 
سنگ های بالای آن در طول تاریخ با عنوان کوچکه  
ره ش در بین مردمان این دیار شناخته شده است.

15 هکتــار از اراضی »کوچکه ره ش« ســنندج 
حصارکشی شد

اواخر ســال 92 بود که پارک علــم و فناوری 
کردســتان بخشــی از وســعت این منطقــه را به 
صورت رسمی از مسکن و شهرسازی استان تحویل 
گرفت و مقرر شــد که در این منطقه ضمن احداث 
ســاختمان و دیگــر زیرســاخت های لازم، فضای 

تحقیفاتی را ایجاد کند.
مجــوز لازم برای انجــام فعالیت های عمرانی و 
ســاخت و ســاز پارک علم و فناوری کردستان در 
15 هکتــار در این منطقه از ســوی اداره کل راه و 

شهرسازی و سایر مراجع ذی صلاح صادر شد.
اوایل امسال با آغاز ســاخت و سازهای اولیه و 
شروع حصارکشــی بخشی از کوچکه ره ش، صدای 
فعالان زیســت محیطی و جمعی از ســازمان های 
مردم نهاد با همراهی اقشــار مختلف مردم بلند شد 
و با ادامه این روند به صورت جدی مخالفت کردند.
علیرغم هشــدارهای ســازمان های مردم نهاد و 
دوســت داران محیط زیســت، عملیات عمرانی در 
ایــن منطقه همچنان ادامه یافــت تا اینکه جمعی 
از مردم ســنندج با تجمع در این منطقه بار دیگر 
مخالفت خود را با ســاخت و ساز در کوچکه ره ش 

اعلام کردند.
تقریبا دوماه پیش که رســانه ها به این موضوع 
پرداختند، مدیرکل راه و شهرسازی طی مصاحبه ای 
عنــوان کرد؛ قــرارداد این پروژه فســخ و عملیات 
اجرایی متوقف شده اســت و دستگاه مربوطه باید 
هرچه زودتر نسبت به بازگرداندن این تپه به حالت 

اولیه اقدام کند.
اگــر کوچکه  ره ش در اختیــار حوزه علمی قرار 

نمی گرفت، زمین خواران آن را تصرف می کردند
استاندار کردستان همچنین در جلسه مشترکی 
کــه آبان امســال با حضور دانشــگاه کردســتان، 
پارک علم و فناوری، اداره کل راه و شهرســازی و 
شــهرداری سنندج برگزار شد، بر لزوم حفظ تپه ها 

از جمله »کوچکه ره ش« تاکید کرده بود.
بهمن مرادنیا همچنین اواسط بهمن ماه امسال 
در جلســه ای که با حضور دستگاه های ذی ربط در 
مورد تصمیم گیری برای این موضوع برگزار شــده 
بود، اظهار کرد: در بحث واگذاری بخشی از اراضی 
کوچکــه ره ش به پارک علم و فنــاوری هیچگونه 
منافع شــخصی یا هدف خاصی وجود ندارد و این 
اقدام صرفا در راســتای توســعه استان انجام شده 

است.
وی عنــوان کــرده بــود: اگر ایــن زمین ها در 
اختیار حوزه علمی و پژوهشــی قــرار نمی گرفت، 

زمین خواران آن را تصرف می کردند.
اســتاندار کردســتان افزود: این واگذاری صرفا 
بدون ساخت و ســازهای غیرمتناسب و با کاربری 
فضای ســبز، پارک  های گل و گیــاه، باغ بوتانیک، 
پیست دوچرخه سواری و گردشگری برای استفاده 

عموم مردم انجام شده است.
اگرچه مقرر شــده بــود؛ به جهــت همخوانی 
فعالیت هــای پــارک علــم و فناوری با دانشــگاه 
کردســتان و با هدف استفاده پارک از ظرفیت های 
علمی و آموزشی دانشگاه، ساخت و سازهای مورد 

نیاز پارک علم و فناوری، به محل دانشــگاه منتقل 
شــود اما باز هم ادامه ســاخت و ســاز در کوچکه 
ره ش ســنندج صــدای نارضایتی برخــی فعالان 

زیست محیطی را درآورد.
     مجوز ســاخت پارک علم و فناوری 

سال 95 صادر شده است
اگرچه وعده مدیرکل راه و شهرســازی اســتان 
کردســتان در زمینــه توقف ســاخت و ســاز در 
کوچکه ره ش عملی نشــد، می گویــد: 15 هکتار از 
اراضی کوچکــه ره ش در اختیار پاک علم و فناوری 
قرار گرفته اســت و از ســال 95 تاکنــون نیز این 

اراضی در اختیار پارک است.
محمدصدیــق ثابتی خاطرنشــان کــرد: مجوز 
ســاخت و ساز این محدوده در سال 95 صادر شده 

که تاکنون به دلایل مختلف اجرا نشده بود.
وی افزود: هــر چند صدور پروانه ســاخت در 
شــهرداری کاملا قانونی است اما به دنبال اعتراض 
ســازمان های مردم نهاد موضــوع بازگرداندن این 

زمین به بیت المال دنبال شد.
ثابتــی یادآوری کــرد: مجوز شــهرداری برای 
فنس کشی بوده اما پارک علم و فناوری دیوار بتنی 
کار گذاشــته است و این تخلف محسوب می شود و 

شهرداری براساس قانون باید آن را تخریب کند.
     شهرداری ســنندج پروانه کوچکه 

ره ش را تمدید نکرده است
شــهردار ســنندج هــم اظهار کرد: ســال 93 
پــروژه ای تحت عنوان احداث کوی دانش در چهار 
فاز در کارگروه امور زیربنایی اســتان مصوب شــد 
و شــورای برنامه ریزی و توسعه اســتان خردادماه 
سال 95 مصوب کرد که پارک علم و فن آوری فاز 

نخست این طرح را اجرا کنند.
حشمت اله صیدی خاطرنشــان کرد: به همین 
منظــور اداره کل راه و شهرســازی 15 هکتــار از 
محدوده اراضــی موردنظر در منطقه کوچکه ره ش 
طــی قراردادی در آذرماه 95 بــه پارک علم و فن 
آوری واگذار کرد و در این قرارداد مقرر شــد پارک 
علم و فن آوری ظرف مدت ســه ماه نسبت به اخذ 

پروانه ساختمانی از شهرداری اقدام کند.
وی خاطرنشان کرد: مردادماه سال 96 کاربری 
زمین به عنوان آموزشی مصوب و تاکید شد اراضی 
مذکور با توجه به اینکه خارج از محدوده است برای 

آن کاربری آموزشی تعریف شود.
صیــدی اذعان داشــت: شــهرداری منطقه 2 
ســنندج براساس مســتندات و مدارک لازم مجوز 
حصارکشــی با فنس برای جلوگیــری از تصرفات 

احتمالی توسط افراد سودجو را صادر کرد.
شــهردار ســنندج تصریــح کــرد: چندین بار 
نیروهای اجرائیات شهرداری از این محدوده بازدید 
کرده بودند که تخلفاتی مانند استفاده از دیوار بتنی 
بجای فنس و انجام عملیات در مســاحت بیشتر از 
مفاد پروانه قابل مشــاهده بود که از ادامه عملیات 

اجرایی به مدت یکسال جلوگیری شد.
وی افزود: در ســال 97 و در دی ماه امسال هم 
در راســتای جلوگیری از تخلفــات صورت گرفته 
اخطارهای لازم بــه نمایندگان پــارک علم و فن 
آوری و راه و شهرســازی داده شده و حتی جلوی 

کار گرفته شد.
صیدی خاطرنشان کرد: با وجود درخواست های 
مکرر پارک علم و فن آوری و مکاتبات اداره کل راه 
و شهرســازی مبنی بر بلامانع بودن تمدید پروانه 
ســاختمانی در آبان ماه امسال، شهرداری سنندج 

پروانه طرح را تمدید نکرد.
     راه و شهرســازی بزرگترین جفا در 

حق شهر سنندج کرده است
رئیس شورای شــهر ســنندج هم در این باره 
می گوید: بحث توســعه فضای سبز به عنوان یکی 
از نیازهای شهر سنندج و اولویت های شورای شهر 
طی سال های اخیر همواره مد نظر قرار گرفته است.
جلال شــریعتی گفت: کوچکــه ره ش یکی از 
اولویت های شــهرداری و شــورای ســنندج برای 

توسعه فضای سبز شهری است.
وی افــزود: در بازدیــدی با حضــور فرماندار، 
شــهردار و سایر مسوولان از کوچکه ره ش مشاهده 
کردیم که پارک علم فناوری در این نقطه مشغول 

ساخت و ساز است.
شــریعتی تصریح کرد: هرچند معتقدیم توسعه 
علم و دانش و ایجاد زیرســاخت ها در حوزه پارک 

علم و فناوری و شــهر دانش نیاز منطقه  اســت و 
منشا توســعه خواهد بود اما با توجه به اعتراضات 
مردمی، تصمیمی برای جلوگیری از ادامه ســاخت  
و ساز و تامین زمین در نقطه دیگری برای ساخت 

شهر دانش اتخاذ شد.
وی ادامه داد: اداره کل مســکن و شهرسازی به 
تصمیمات مدیران اســتانی عمل نکرد، انگار بنا و 

تپه ای قرار است تخریب شود.
شریعتی گفت: ســنندج به عنوان شهر هزارتپه 
مشــهور اســت هم چهره علمی، دانشگاهی و هم 
کوهنوردان و جامعه مدافعان محیط زیستی علاقه 
خاصی به این توپوگرافی دارند که البته متاســفانه 
درصد زیادی از این تپه ها با ســاخت و ســازهای 

مختلف از بین رفته  است.
وی افــزود: وظیفه داریم باقیمانــده تپه ها را از 
ســاخت و ساز مصون کنیم ضمن اینکه 15 هکتار 
زمین کوچکه ره ش با عنوان پارک گیاهان دارویی 

مورد استفاده قرار می گیرد.
رئیس شورای شهر ســنندج ادامه داد: با توجه 
به اینکه هیچگونه برنامه ای برای بهره برداری بهینه 
از این تپه وجــود ندارد، ایجاد پارک گل و گیاهان 
دارویی کار فو ق العاده ارزشــمند و بسیار پسندیده 

است.
وی اذعان داشــت: اجرای الگوی پارک گیاهان 
داروی در کوچکــه ره ش، ضمــن ایجاد اشــتغال، 
آگاهی مردم نســبت به داروهای گیاهی را افزایش 
می دهــد و ظرفیــت خوبی برای جذب گردشــگر 

خواهد بود.
متاســفانه برخی ها در فضا مجازی و رســانه ای 
تنها مســوول مقابله با ساخت و ســاز در کوچکه 
ره ش را شــهرداری و شــورا می دانند اما واقعیت 
این اســت که مسکن و شهرســازی در این رابطه 
بزرگترین جفا را در حق شــهر سنندج کرده است 
به دلیل اینکه نمی تواند نیاز دستگاه های اجرایی را 
در نقاط دیگر تامین کند، توپ کم کاری را به زمین 

شهرداری می اندازد.
     شهر دانش یک پروژه ملی است

رئیس پــارک علم و فناوری کردســتان گفت: 
ایجاد پارک علم و فناوری در اســتان از ســال 78 

دنبال شده است.
خالد سعیدی افزود: در ابتدا زمینی برای اجرای 
شــهر دانش در نظر گرفته شد بود، زمانی که بنده 
به عنوان رئیس پارک علم و فناوری اســتان کارم 
را شــروع کردم موضوع را دنبال کردم سند زمین 
مذکور را هم گرفتم، اما وقتی به مشــاور داده شد 

گفتند احداث پارک در این نقطه امکان ندارد.
ســعیدی تصریح کرد: در ســال 92 در همین 
راســتا با حضــور مســئولان و متولیــان مختلف 
جلسه ای تشکیل شد و براســاس دستور استاندار 
وقت قرار شــد که پارک علم و فناوری چند لکه را 
در ســطح شهر برای ایجاد این زیرساخت مشخص 
و معرفی کند تا یک نقطــه برای این مهم در نظر 

گرفته شود.
بعد از یک ماه تلاش، 12 لکه که شــرایط لازم 
داشــت شناســایی و به صورت مکتوب به معاون 

عمرانی استاندار اعلام کردیم.
اکیپــی با حضــور نماینده اســتانداری، رئیس 
ســازمان برنامه ریزی، معاون عمران،مدیرکل وقت 
راه و شهرســازی و مدیران این دستگاه، دفتر فنی، 
فرماندار، شهردار وقت، معاون شهرسازی شهرداری، 
رئیس شــورای شهر، دســتگاه های خدمات رسان 
و غیره تشــکیل و با یک دســتگاه اتوبوس از نقاط 

شناسایی شده بازدید کردیم.
در ادامــه بازدیدها کــه از نقطــه ای در جاده 
حسن آباد شروع شد و به ترتیب کل نقاط شناسایی 
شده را با این اکیپ بازرســی کردیم، نهایتا قریب 
بــه اتفاق حاضران بر اجرای شــهر دانش در دامنه 

کوچکه ره ش موافقت کردند.
     تصویــب 163 هکتــار برای احداث 

پارک و دانشگاه صنعتی
کمیســیون زیربنایی اســتان 163 هکتار برای 
احداث پارک و دانشــگاه صنعتی تصویب کرد، در 
شــورای برنامه ریزی اســتان مطرح شد و شورای 
برنامه ریزی به اداره کل مسکن و شهرسازی دستور 
داد که این نقطه را بررســی و نظرنهایی خود را در 

مورد اینکه چند هکتار است عنوان کنند.
وی گفت: مســکن و شهرســازی در پاســخ به 

استعلام شورای برنامه ریزی عنوان کرد این محیط 
540 هکتار اســت که در بین آن زمین اوقافی هم 
وجود دارد و براساس مطالعاتی که همین دستگاه 
انجــام داد عنوان شــد که 137 هکتــار آن قابل 

بهره برداری است.
مجوز دانشگاه صنعتی منتفی شد و در حالیکه 
هر کدام از دستگاه ها و مردم می خواستند این 540 

هکتار را به نوعی در بین خود تقسیم کنند.
رئیس پارک علم و فناوری اســتان کردســتان 
اذعان داشــت: سایر دانشــگاه ها در راستای تحقق 
مصوبه ایجاد شهر دانش در این نقطه جلو نیامدند 
و براســاس تصمیم مســوولان وقت مقرر شد 20 
هکتــار زمین بــرای اجرای پارک علــم و فناوری 
اختصاص دهند و تا 100 هکتار نیز برای توســعه 

آن فریز شود.
همان موقع از پارک علم و فناوری خواستند که 
طرح خود را ارائه کنیم از ســوی دیگر هم وزارت 
علــوم عنوان کرد به شــرط آوردن زمین حاضر به 
دادن طرح است هرچه برای توجیه یکی از طرفین 
تلاش کردیم موفق نشدیم در نتیجه مجبور شدیم 
طرحی را با کپی از طرح ســایر نقاط تدوین و ارائه 

کنیم.
بلاخره واگذاری 20 هکتــار در این نقطه برای 
ایجاد پارک علم و فناوری مصوب شــد و گفتند تا 
100 هکتار قابل فریز اســت و ایــن موضوع مورد 

تائید تمام اعضا قرار گرفت.
زمانی که پای قرارداد رفتیم مسکن و شهرسازی با 
سازمان ملی زمین مسکن مکاتبه کرده بود و سازمان 
ملی زمین مسکن هم براساس چارچوبی که خودش 

تعریف کرده بود با 15 هکتار موافقت کردند.
بــا توجه به توپوگرافی که ســنندج دارد از 15 
هکتار تنها 3 هکتار قابل استفاده است ولی با وجود 
اینها سازمان ملی زمین ما را مانند استان یزد دید 

و در نتیجه با این 15 هکتار موافقت کرده بود.
این پروژه یک پروژه ملی است و پروژه استانی و 
دستگاهی نیست و تصمیم گیری برای آن در سطح 
کشور انجام می شود و استان مکلف است که زمین 

مورد نیاز برای اجرای آن را واگذار کند.
     زمان صدور مجوز اطلاع نداشتم این 

مجوز حصارکشی بصورت فنس است
در زمان صدور مجوز اطلاع نداشــتم این مجوز 
حصارکشــی بصورت فنس است وگرنه اصلا قبول 
نمی کردیــم، بعد از 6 مــاه از انجام کار به ما اعلام 
کردند اشتباه کردیم هر بار طی نامه ای به ما ابلاغ 
شد که این زمین مال ماست و باید عقب تر بروید.

تا دو ماه عقب نشــینی کردیم زمانی که گفتیم 
دیگر عقب نشــینی نمی کنیم صدای ســازمان های 
مردم نهاد بلند شــد که نباید این کار شود این در 
حالی اســت که این زمین قانونا واگذار شده و پول 

آن به مسکن و شهرسازی پرداخت شده است.
پارک علم و فناوری از جنس جامعه اســت، از 
جنس دانشگاه نیست که به پیشنهاد دکتر ستاری 
قرار شــد در داخل شــهر این کار را انجام دهیم تا 

مردم اهمیت ایجاد پارک را درک کنند.
     راه و شهرســازی کردستان امروز و 

فردا می کند
اداره کل راه و شهرســازی یک سال و نیم است 
که با امروز و فرداکــردن کار ما را عقب می اندازد، 
پروژه ای ملی که میلیاردی برای ســایر استان های 
پول می برد ســال های سال اســت به خاطر عدم 

هماهنگی و همکاری و هم صدایی در کردســتان 
بی نتیجه مانده است.

اگر اســتان بــرای دامنه کوچکــه ره ش برنامه 
نداشته باشد، این منطقه هم ظرف 10 سال آینده 

به آساوله دیگری تبدیل خواهد شد.
ایجاد شــهر دانش می تواند ظرفیت اشتغال را 
برای 5 هزار نفر ایجاد کند و رونق قابل توجهی به 
این نقطه حاشیه شــهر بدهد لذا نباید با این بهانه 

که باید این تپه حفظ شود مانع کار شویم.
تلاش 8 ســاله خود را در راســتای اجرای این 
طرح انجام دادم افتخار من این اســت که به عنوان 

نخستین استان شهر دانش راه انداختیم.
وی در پاسخ به این سوال که چرا با وجود اینکه 
مجوز حصارکشی شــهرداری در اجرای این پروژه 
فنس کشــی بوده بتن کارگذاشتید و آیا شهرداری 
در این زمینه هیچ اقدامــی برای جلوگیری از این 
تخلف نکرده اســت؟ گفت: تخلفات مراجع مختلف 
برای رســیدگی دارد، امروز شهرداری نمی تواند در 
این زمینه که چرا حصارکشی را به جای فنس کشی 
با دیوار بتنی انجام داده ایم حکم صادر کند مرجع 

رسیدگی به این تخلف کمیسیون ماده صد است.
وی ادامه داد: در مــورد این قضیه واقعیت این 
است که شهرداری ســنندج کار خود را انجام داد 
طرح شکایت شد شهرداری سنندج مستندات لازم 
در این خصــوص را تحویل کمیســیون ماده صد 
داد و براســاس نظر این کمیسیون تخلفی صورت 
نگرفته است و شهرداری نیز موظف است این حکم 
را قبول کند وقتی کمیســیون ماده صد به عنوان 
مرجع رســیدگی به این مهــم رای به برأت داده و 
تخلف نداسته اند در نتیجه شهرداری نمی تواند در 

این زمینه کاری انجام دهد.
     سخن پایانی....

در دنیــای کنونی دیگر نه می شــود واقعیتی را 
پنهان کرد و نه حقیقتی را انکار شد چرا که سرعت 
انتقال اخبار و حوادث در فضای مجازی به شــکلی 
است که امپراطوری های رسانه ای نیز در این میدان 
مغلوب شده اند و امکان پذیر نخواهد بود که هر فرد 
مسئول و غیرمســئولی با وارونه جلوه دادن اخبار و 
اتفاقات به نفــع خود بخواهد ذهن جامعه را به آن 

سمت و سویی که می خواهد هدایت کند.
بدون شک شهر دانش تحولی بزرگ در دانشگاه 
و فناوری اســتان خواهــد بود در اســتانی مانند 
کردســتان که همواره از ریل توســعه عقب مانده 
می تواند بارقه امید و بســتری بــرای رونق تولید و 
جذب اعتبارات و همچنین اشــغال زایی بسیاری از 
جوانان شــود اینکه انتخاب کوچکه  ره ش به عنوان 
بخشــی از هویت شــهری ســنندج تا چه اندازه 
کارشناســانه بوده اســت در این مجال نمی گنجد، 
مگر مســئولانی که در نقطه آغازین این اراضی را 
واگذار کردند و پولش را گرفتند نمی دانســتند که 

این نقطه جزء هویت فرهنگی این شهر است..
به گزارش فارس حال کــه تصمیم گیری برای 
یک پــروژه ملی در حــدود اختیارات مســوولان 
اســتانی نیســت و بنا به گفته رئیس پارک علم و 
فناوری در اســتان کسی نمی تواند در هر جایگاه و 
عنوانی جلوی این موضوع را بگیرد سوال اینجاست، 
مسئولان چرا به جای پاک کردن صورت مسئله و 
یــا انداختن توپ در زمیــن یکدیگر تصمیمی بجا 
برای این موضــوع نمی گیرند تصمیمی که از قالب 

حرف و وعده خارج و رنگ عمل به خود بگیرد!
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